

**Kommunala handikapprådet Österåkers kommun**

**Protokoll 2014-12-09**

**Plats: Konferensrummet Lagen, Alceahuset, plan 1**

**Tid: 18.00–20.00**

**Närvarande:**

**Ledamöter** Monica Kjellman (fp) ordförande

**Representanter** Elisabeth Ronnermark, Reumatikerförbundet  
Gunnel Rönn, Neuroförbundet (f.d. NHR)  
Monica Säker, Neuroförbundet (f.d. NHR)  
Åke Sikström, Synskadades Riksförbund (SRF)  
Bengt Brotén, Trafik- och Polioskadades Riksförbund (TRP)

**Frånvarande** Susanne Singstedt (öp)  
Eva Börjesson Nordin (s)  
Mikael Ottosson (kd)  
Catharina Arvidsson  
Ulrika Wahlberg, Reumatikerförbundet

**§1 Ordföranden förklarade mötet öppnat.**

**§2 Till justerare valdes Bengt Brotén, att förutom mötesordföranden justera protokollet.**

**§3 Dagordningen, som mejlats ut till samtliga, fastställdes.**

**§4 Föregående minnesanteckningar godkändes.**

**§5 Aktuellt för KHR**

- a) Harry Bertilsson har och ersatts av Johanna Nützmänn. Rådet får inte längre så många detaljplaner enligt Plan- och Byggnads Lagen (PBL). Rådets önskemål är att komma in i ett senare skede i planeringsarbetet där tillgänglighetsaspekter börjar bli aktuella och vi fortfarande kan påverka. Det föreslås att man t.ex. gör en lathund för att bocka av tillgänglighetspunkter vid detaljplanen. Ett annat förslag är att planerna bedöms av en tillgänglighets konsult.
- b) Ordförande har bitt föreläsaren Lars-Göran Wadén från vårt senaste möte att hjälpa till att upprätta ett förslag till handikappolitiskt program. Det skulle underlätta rådets arbete om Kommunstyrelsen kunde anta ett sådant, och det är väl använda pengar att anlita någon som är väl insatt i området för att utforma ett förslag. Vi ska ha fortsatt kontakt med föreläsare för att komma vidare i vårt arbete med tillgänglighet.
- c) Upplever man något som man tycker är fel/inte fungerar kan man själv lätt kan anmäla det som ett ärende på kommunens samhälls- och byggnadsavdelning. Maria Bengs är beredd att gå vidare med rapporter om centrum exv. hissknapp, toaletter, märkning av trappor mm.

### §6 Summering av vad KHR åstadkommit under tiden 2010-2014

- a) Trögt arbete med förbättringar i anslutning till biblioteket. Vi tycker inte kommunen varit tillräckligt aktiva med påtryckningar mot Citycon när det gäller allvarliga brister som påtalats i flera utredningar sedan 2010.
- b) Det går trögt med tillgänglighetsarbetet när vi inte har något Handikappolitiskt program att luta oss mot.
- c) Vår ambition är att först få en hyfsad förbättring av frågor som gäller fysisk tillgänglighet. Därefter hoppas vi ha upparbetat arbetsformer samt stöd inom kommunens ledning och verksamheter för att gå vidare och fokusera frågor inom det neuropsykiatriska fältet.
- d) Sammantaget har vi inte nått särskilt långt under mandatperioden, men vi hoppas att våra kontaktytor inom kommunen kommer att ge resultat framöver. Framför allt behövs riktlinjer från kommunledningen i form av t.ex. handikappolitiskt program så vi vet vad vi ska förhålla oss till. Vi har lämnat visst underlag till detta men andra behöver slutföra och fastställa ett handikappolitiskt program.
- e) Vi har nu färre representanter som representerar färre föreningar. För att få lite flyt i arbetet bjuds olika personer som visar intresse för tillgänglighetsfrågor in att delta i våra möten. Lite osäkert om detta är förenligt med regelverket, men annars är det stor risk att arbetet skulle stagnera.
- f) Det är lätt att tappa sugen, vi behöver uppbackning. I synnerhet nu när ny lagstiftning ang. tillgänglighet gäller.

### §7 Föreningarnas representanter

Lite historik kring hur olika deltagare kom med i rådet:

Hur länge sedan var det? Hur ser det ut nu?

Bengt Broténs förening Trafik- och Polioskadade har flyttat till Rissne och verkar därifrån.

De startar en grupp för vattengympa, på onsdagar i Aktivares lokaler i Alceahuset

Gunnel Rönns förening Neuroförbundet har slagit ihop sina avdelningar till Täby-Vallentuna.

Åke Sikströms förening Synskadades Riksförbund ska hålla ett möte i Solgården IRIS center och presentera hjälpmedel (datum var okänt vi tillfället).

### §8 Övriga frågor

Ordförande lovar granska 3 inkomna detaljplaner bl.a Pilstugetomten och besvarar vad som behövs till samhällsbyggnadsförvaltningen

### §9 Mötet avslutas

Ordföranden tackade alla närvarande för det gångna året.

Mötet och året avslutades med jultalrik

Vi återkommer om datum för nästa möte


Sekreterare:

  
Lena Andersson

Ordförande:

  
Monica Kjellman

Justerare:

  
Bengt Brotén